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“La crisi s’ha quedat, no s’ha
acabat”. Són paraules d’Anna
Roig, la responsable de comuni-
cació de Càritas. Les va pronun-
ciar el passat 18 d’octubre, un dia
després de la commemoració
del Dia Mundial per a l’Eradica-
ció de la Pobresa, durant la pre-
sentació de la Memòria Anual
2016 d’aquesta entitat de l’Es-
glésia. Durant la mateixa pre-
sentació, el president de Càritas,
Francesc Roig, va alertar del risc
que la pobresa a Catalunya, i per
tant a Barcelona, es converteixi
en “crònica”.

El crit d’alerta de Càritas arri-
ba després que a la seva memòria
anual de l’any passat l’entitat hagi

detectat un augment del 4,7% de
les persones que ha atès -un total
de 360.604- arreu de Catalunya.
En el cas de Barcelona i la seva ro-
dalia la xifra és de 98.000 perso-
nes (un 27% del total). Aquestes
dades es coneixen després que el
passat mes de gener l’Ajunta-
ment presentés l’informe sobre la
distribució de la renda familiar
disponible per càpita a la ciutat,
corresponent al 2015. Una de les
conclusions de l’informe és que sis
dels 10 barris més pobres de la
ciutat (Ciutat Meridiana, la Ma-
rina del Prat Vermell, les Roque-
tes, la Trinitat Vella, Vallbona i el
Turó de la Peira) ho eren més que
l’any anterior. 

Aquesta realitat ha provocat
que des de Pobresa Zero-Justícia
Global hagin demanat recent-
ment, a través d’un manifest, que
es garanteixin una sèrie de drets

fonamentals a tota la ciutadania,
com són “el dret a l’alimentació,
a la salut, a l’educació, a l’habi-
tatge, al treball, a uns ingressos
mínims, a la mobilitat i a la par-
ticipació”. Des d’aquesta plata-
forma consideren que fan falta
“canvis estructurals i un com-
promís ferm dels poders públics
per lluitar contra les causes de la
pobresa i les desigualtats”. Uns
canvis que haurien de passar, se-
gons aquesta entitat, per imple-
mentar “un sistema fiscal pro-
gressiu, just i solidari, construït so-
bre els principis de la redistribu-
ció i l’equitat”.

MANCA DE RECURSOS
En aquest sentit, l’economista i ac-
tivista per la justícia social, Arca-
di Oliveres, defensa que cal vetllar
perquè les entitats que presten
serveis socials esdevinguin més

reivindicatives que simplement
assistencials. “Les ajudes del ter-
cer sector són útils però la bene-
ficència evidencia que l’estat del
benestar no funciona”, diu Oli-
veres. L’economista considera
que l’arrel del problema és la
manca de recursos dels ajunta-
ments i la manca de voluntat po-
lítica. “La capacitat financera de
l’Estat i la Generalitat ve deter-
minada per qüestions com el frau
fiscal. Si no n’hi hagués, es podrien
doblar prestacions com les pen-
sions, les ajudes a aturats o a fa-
mílies monoparentals”, assegura.

Oliveres, a més, critica les
veus que pregonen el final de la
crisi econòmica. I és que, per a l’e-
conomista, hi ha un problema
d’enfocament de la realitat eco-
nòmica. “Ens fixem només en el
creixement quan el realment im-
portant és veure si l’economia

cobreix les necessitats de la gent”,
argumenta. Per això Oliveres ce-
lebra que el Parlament aprovés al
juliol la Renda garantida de ciu-
tadania.

POBRESA ENERGÈTICA
En el marc de la lluita contra la
pobresa, en aquest cas la pobre-
sa energètica, l’Ajuntament va
anunciar el passat 23 d’agost
que durant aquest 2017 ha atès
unes 10.800 llars de la ciutat
afectades per aquest problema. El
consistori destaca que ha evitat
gairebé 4.000 talls de subminis-
traments bàsics en defensa de la
Llei 24/2015 contra la pobresa
energètica. Les xifres es van pre-
sentar durant la primera reunió
del Consell d’Habitatge de Bar-
celona, on hi ha entitats socials,
associacions de veïns i compan-
yies de subministrament.

Molta feina per fer

Albert Ribas
BARCELONA

La pobresa també és la causa de situacions d’exclusió social. Foto: Cristian López

» Càritas constata que la recuperació econòmica no arriba a la gent més vulnerable de la societat
» Les entitats afirmen que cal garantir una sèrie de drets fonamentals a tota la ciutadania

Reportatge
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per Jordi Lleal 

Sembla que l’aplicació de l’ar-
ticle 155 per part del govern es-
panyol del PP, conxorxat amb
el PSOE i Ciudadanos, és una
ganga. Juristes qualificats afir-
men que a la Constitució es-
panyola no hi ha especificades
totes les maniobres maldestres
que estan executant per des-
arborar la Generalitat amb les
seves estructures. 

Alguns exemples: exigència
de fer els informes en castellà;
“aconsellar” que el Port de
Barcelona no vagi a l’Argenti-
na a obrir camp de negocis; in-
tervenció sense contempla-
cions de la hisenda catalana;
acusar de sedició i rebel·lió
posant a la presó vuit consellers
i dos dirigents d’entitats socials;
demanar a Bèlgica l’extradició
del president Puigdemont i
quatre consellers; acusar la
Mesa del Parlament de cons-
pirar per a la rebel·lió; dissol-
dre el Parlament; destituir el

Govern; convocar eleccions el
21-D; cessament del major dels
Mossos Trapero; amenaçar els
Mossos díscols amb expedients
i un llarg etcètera.

L’esquetx del Polònia amb
l’SSS representant Cristòfol
Colom, en Zoilo amb la ban-
dera d’Espanya i en Montoro
acompanyant-los és antolò-
gic. Per rematar-ho, les pa-
raules de Colom llegint “Per la
gràcia de Déu i la mercè de
l’article 155, prenc aquest ter-
ritori en nom del rei d’Espanya
Felip VI”. Montoro somrient
postil·la: “I si al territori li
diem Ítaca? És per fotre!” Tots
tres es fan un tip de riure i
quan es troben amb uns “in-
dígenes” els regalen quincalla
en forma de bolígrafs. Ens
tracten com una colònia i acon-
seguiran el mateix que amb
Cuba. Marxarem i ells ni s’a-
donaran que ja som fora de la
seva inestimable tutela. Adéu!

Un diari participatiu

4Desmantellar Catalunya

Actualitat a la xarxa

#ColauFaForaElPSC #Freedom11N #MàrquezVI

@BernatGimeno: El problema d'@Ada-
Colau és que, fa un any i mig, el PSC era
igual de reaccionari que ara. I llavors hi va
pactar.

@junqueras: "Des de la Presó d'Es-
tremera, avui sentirem el vostre escalf i
dignitat immenses. Us estimo!" #LaLli-
bertatNoEsJutja.

@mariaserraok: Marc Màrquez, campió
del món! I ho celebra sense passejar la
bandera espanyola. Com ha de ser. L’any
que ve amb la nostra, la senyera.

Editorial

4Amb el Govern legítim de Catalunya

El Govern de Catalunya va in-
gressar el 2 de novembre a la
presó en compliment d’un pro-
cés judicial en què se l’acusa de
rebel·lió arran de la procla-
mació de la República. Aquest
és un fet demolidor que ens re-
met a altres moments dramà-
tics de la nostra història. A més
d’aquest empresonament pre-
ventiu del vicepresident, set
consellers i un exconseller -en
aquest cas per una nit-, la res-
ta del Govern i el president
Carles Puigdemont són a Bèl-
gica, pendents d’una ordre de
detenció internacional. Per
completar aquest escenari, re-
centment han hagut de prestar
declaració la presidenta del
Parlament i cinc membres de

la mesa, afectats també per
les mateixes acusacions. Les
principals autoritats del país
i els dirigents de dues grans
organitzacions civils han es-
tat objecte d’unes mesures
repressives que obren un fosc
panorama.

Pel bé de la democràcia i de
la pau, cal que els membres
del Govern legítim de Catalunya
siguin alliberats i que, junta-
ment amb els exiliats, puguin
reprendre les seves funcions.
Cal que es normalitzi el funcio-
nament sobirà del Parlament de
Catalunya. Cal que es tanquin
els sumaris oberts contra cen-
tenars d’alcaldes, càrrecs públics
i altres ciutadans. I que no es re-
peteixin episodis de violència

contra la població civil com els
del dia 1 d’octubre durant la ce-
lebració del referèndum.

Cal que les institucions in-
ternacionals es facin càrrec
que Catalunya és una nació,
que no és un invent i que les se-
ves legítimes peticions de de-
mocràcia per resoldre el con-
flicte amb l’Estat espanyol han
de ser ateses. La nació catala-
na no serà silenciada amb me-
sures repressives. Cal que els
drets democràtics i nacionals
siguin respectats en un context
de civisme i tolerància.

Aquest text es publica
conjuntament amb més 

d’una vintena de 
mitjans catalans
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Un diari obert

El miedo a perder la capa de ozono ha
sido algo trágico en nuestro mundo.
Sin tal mantel nos veríamos afectados
por radiaciones cancerígenas que des-
truirían nuestra vida. 

Pues sí, la ciencia avanza, pero en
el asunto de la capa de ozono parece
todo lo contrario. Hace escasos días la
NASA publicó que el agujero de la
capa de ozono yace en sus mínimos
históricos, es decir, no pasa nada. 

Cabe recortar que en 2016 la re-
vista Science declaró que la capa de
ozono se estaba cerrando. Lo mismo
ocurría cuando el premio Nobel ale-
mán, Paul Crutzen, dijo exactamente
igual en mayo de 2006. Y curiosa-
mente este científico ya había afir-
mado lo mismo en el 2000. Lo peor de

todo es que la recuperación del ozo-
no atmosférico ya se sabía desde
1995. Es decir, llevamos más de 22
años pensando que ese pozo del ozo-
no amenaza nuestro mundo pero sin
certeza. 

De hecho, y en 1995, ya se sabía
que el supuesto agujero era sólo una
simple disminución estacional y na-
tural de un ozono disperso por toda la
atmósfera, jamás una capa. Cuando
por los años ochenta se denunció que
los CFC industriales atacaban la fal-
sa capa de ozono, las multinacionales
que fabricaban esa sustancia, CI y Du-
pont, ya estaban sintetizando otra
supuestamente inocua, algo que dejó
a la competencia hundida. En fin,
¿ciencia o intereses? Ustedes deciden.

per David Rabadà per Gemma Aguilera

Catalunya ja té un president escollit de-
mocràticament pel Parlament de Cata-
lunya el 10 de gener del 2016. Els cata-
lans i catalanes no n’han de triar cap al-
tre a les urnes fins que aquest president
dissolgui la cambra catalana i cridi els
ciutadans a votar perquè s’ha esgotat la
legislatura, perquè plega voluntàriament
o perquè perd una moció de censura. La
repressió antidemocràtica i l’assalt a les
institucions catalanes per part del règim
del 78 no és cap d’aquests tres supòsits,
de manera que si l’independentisme
creu en aquesta legitimitat, les eleccions
del 21-D no han de ser concebudes com
una eina de rivalitat entre sigles –encara
que es presentin en llistes separades- per
aconseguir quotes de poder l’endemà,
sinó, simplement, com un tràngol per
restituir el president de la Generalitat i
el seu Govern. La repressió orquestra-
da pel govern espanyol, els seus socis po-
lítics, la monarquia i les seves clave-
gueres judicials, policials i mediàti-
ques han provocat que el legítim presi-
dent Carles Puigdemont no pugui ex-
ercir les seves funcions amb normalitat
i que es trobi exiliat a Bèlgica amb qua-
tre consellers més del Govern de Cata-
lunya, i que vuit consellers més es tro-
bin a la presó, a més dels líders de l’ANC
i Òmnium. 

El 21-D, amb la fórmula que acabi
triant cada partit, ha de tenir com a ob-
jectiu prioritari restituir el legítim Go-
vern que Madrid ha usurpat. I això no
només implica la retirada de l’article 155,
sinó iniciar el camí per donar compli-
ment al mandat de l’1-O i del Parlament
de Catalunya del 27 d’octubre. Òbvia-

ment, sense presos polítics. Amb els
tempos que consideri necessari el Go-
vern i la CUP, actor que ha estat im-
prescindible en els primers passos de
construcció de la República, de forma
accelerada o recalculant el full de ruta.
Però amb unitat d’acció.

Aquest país no es pot permetre el
luxe que el president legítim de la Ge-
neralitat vagi a les eleccions i que la llis-
ta que encapçali resulti clarament per-
dedora. I Puigdemont s'ha de presentar,
altrament, no podria ser investit presi-
dent perquè la legalitat catalana, a di-
ferència de l'espanyola, no ho permet.
Catalunya ha tingut tres presidents a l’e-
xili que van protegir la institució de la
Generalitat, un dels quals, assassinat pel
franquisme. Durant aquests tres pe-
ríodes a l'exili, el país va ser conscient
en tot moment de qui era el president
legítim. L’independentisme polític té el
deure de preservar el seu president i
consellers. Que ERC, el PDeCAT i la
CUP busquin la manera de fer-ho, si no
són capaços de fer-ho amb una llista
única i arribem al 21-D amb 3 o 4 llis-
tes, que com a mínim es comprometin
amb els seus electors a restituir el Go-
vern usurpat. Amb els pactes que cal-
guin, amb les renúncies temporals que
calguin. Per dignitat i per responsabi-
litat. Si l’independentisme guanya a
les urnes i restitueix la democràcia al
país, ja hi haurà temps per convocar
unes eleccions legítimes i perquè tots els
partits facin els seus càlculs. L'alterna-
tiva és un Patxi López català.

Publicat a El Món.cat

@rcabrero75: Ada Colau ha tomado una
decisión consultando a las bases. Quien
ha preguntado a las bases del PSC si
querían hacerse selfies con Albiol?

@ForcadellCarme: Tornem a casa. Amb la
consciència tranquil·la d'haver actuat cor-
rectament: garantir la llibertat d'expressió
al Parlament, seu de la sobirania nacional.

@xaviermir: Tant de bo la República cata-
lana pogués agafar la velocitat i el lide-
ratge d'en Marc Màrquez. Enhorabona,
campió!

Opinió en 140 caràcters

4Capa de ozono falsa 4Restituir el president legítim

Parlen els
veïns

Xavier
“Em sembla fatal.
És una demostració
més que la justícia a
Espanya no és inde-
pendent, que no hi
ha separació de po-
ders. De fet, això

apropa la manera de fer a la de les dicta-
dures. En canvi, el govern de Madrid té im-
punitat i sap que pot fer el que vulgui.”

Ariadna
“És una mesura to-
talment despropor-
cionada, perquè un
problema polític
com el que hi ha
actualment s’ha de
resoldre per la via

política i no la judicial. La forma amb la
qual el govern central està intentant re-
soldre-ho és totalment retrògrada.”

Manela
“El govern central
està actuant molt
malament, perquè
si el que perseguia
era calmar el tema,
encara l’està ence-
nent més. S’hauria

d’haver actuat de forma diferent, però crec
que ara ja és massa tard. S’hauria d’haver
afrontat d’una altra forma des de l’inici.”

Jordi
“És inoportú, per-
què és una mostra de
la ingerència del po-
der judicial en el po-
der polític. Si no ha-
gués passat, el pano-
rama de les eleccions

hauria estat molt diferent. No estic d’acord
amb l’empresonament, però la Generalitat
s’ha saltat la llei i qui ho fa ho paga.”

Què n’opines de l’empresonament de Junqueras i dels consellers del Govern?
per Toni Enguix
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Abandona la regidoria des-
prés del trencament del
pacte entre Barcelona En

Comú i el seu partit. S’esperava no
acabar la legislatura?
L’acord preveia que fos per a la res-
ta del mandat. Això no vol dir, però,
que acabés passant el que ha pas-
sat, ja que veníem d’una inestabili-
tat que no és recent: el tema del re-
ferèndum, de l’AMI... Sempre hi ha
hagut soroll i tensió. El trencament
no es donava per fet però una cer-
tesa absoluta que tot funcionaria
tampoc hi era. Finalment s’han
ajuntat la indefinició de Colau i la di-
visió de Barcelona En Comú i han
prioritzat la qüestió nacional. Ara te-
nim el pitjor escenari possible.

Entén la decisió de Barcelona En
Comú?
Jo vaig fer el pas de l’arquitectura a
la política per fer una ciutat millor, per
aportar els meus coneixements de
la mà del PSC, que és qui ha portat
més èxits a la ciutat. L’actitud de Co-
lau és l’oposada a això. No puc com-

prendre que algú amb la sort de ser
alcaldessa es permeti frivolitzar i
no tenir la ciutat com a prioritat.

Montserrat Ballarín (fins ara re-
gidora de l’Eixample) diu que Co-
lau hauria d’haver defensat més
l’acord de govern. Vostè també ho
creu?
A banda de salvar el govern, mai no
hem tingut la sensació que la prio-
ritat de Colau fos la ciutat. Busca la

seva promoció personal, utilitzar el
càrrec com a plataforma per a altres
qüestions. Això no fa mal al PSC, fa
mal a la ciutat, ja que ara era el mo-
ment de desenvolupar les polítiques
que havíem treballat.

El veig molt molest amb Colau.
És que crec que Colau és una esta-
fa democràtica. És una pena i una

decepció molt gran que un perfil de
persona com aquest tingui aques-
ta responsabilitat. La política és així
però esperava descobrir a Colau
unes virtuts que no li he trobat.

Centrem-nos en el districte. Pisa-
rello va rebre crítiques que l’acu-
saven de poca presència. Vostè
està satisfet de la seva tasca du-
rant aquest any i mig?
Això no ho he de dir jo, però estic sa-
tisfet d’haver entès el paper que po-
díem jugar els socialistes en un dis-
tricte on no teníem ni tan sols re-
presentació política. Això va per-
metre fer un canvi radical respecte
de la línia de Pisarello, que va ser in-
existent, i de l’anterior mandat. Aviat
podrem veure el fruit de totes les ini-
ciatives que hem impulsat. 

Quines destacaria?
Vam augmentar el pressupost un
25%, hem destinat més inversió als
barris de muntanya, hem fet un pla
de xoc sobre equipaments que
es notarà durant els pròxims 10
anys... El districte estava oblidat a
nivell d’inversió i de representació
institucional. Esperem que el nou
regidor estigui a l’altura. Des de l’o-
posició vigilarem.

Un dels grans reptes del districte
és la mobilitat. Quina és la seva
herència en aquest camp?
Som el primer Districte que ha fet un
pla de mobilitat., amb tot el que això
comporta. Som el districte amb
més escoles d’Europa i això genera
situacions complexes, però deixem
un pla per al futur que ha estat molt
treballat amb veïns i entitats.

Pel que fa a la casa okupada
d’Hort de la Vila, convertida en l’A-
teneu Popular, quan va arribar a
la regidoria va dir que no veia bé
l’okupació. El col·lectiu de joves hi
continua. Ha perdut la partida?
Sobre aquest cas en continuarem
parlant, però hem fet un restabli-
ment de la legalitat, ja que Pisare-
llo no va actuar d’acord amb el
que demanaven els serveis jurí-
dics. També hem fet un estudi tèc-
nic per garantir la seguretat. S’ha
avançat molt. I en algun moment

s’haurà de debatre sobre el fet que
un regidor doni les claus d’un edi-
fici públic a un grup de gent.

Se’n va quan comença la reforma
del Turó Park, que ja no admetrà
gossos.  És la manera que l’espai
no torni a quedar deteriorat?
És cert que hi ha gent que necessi-
ta espai per passejar el gos i per això
hem fet l’àrea més gran de la ciutat
a cinc minuts del Turó Park, el qual
és un espai que hem volgut cata-
logar. Ha de tenir un tractament es-
pecial per preservar el seu estat.

Vostè es caracteritza per dir el que
pensa. A partir d’ara veurem el
PSC fent una oposició dura?
Jo seré igual de clar i contundent
que sempre. Faig política per de-
fensar la meva ciutat, especial-
ment en urbanisme, ja que se’m va
fitxar per això. Jo no puc ser d’una
altra manera. Sóc així.

“Colau s’ha permès 
frivolitzar i no tenir 

la ciutat com a prioritat”

“Hem estat 
el primer Districte 
que hem fet un pla 

de mobilitat”

Perfil | Un independent amb ànima socialista
Daniel Mòdol, arquitecte i urbanista de professió, va ser un dels fitxatges de Jaume Collboni per a les llistes

del PSC de les passades eleccions municipals, on es va incorporar com a independent. Mòdol, casat i pare de
tres fills, està satisfet d’haver fet el salt a la política. “El PSC és el partit que m’ha fet estimar la ciutat”, diu.

Ara tornarà a l’oposició, des d’on afirma que continuarà defensant la seva ciutat amb la claredat de sempre.

Daniel Mòdol (PSC) / Exregidor del Districte

Daniel Mòdol parla amb Línia Sarrià un cop fet efectiu el trencament del
govern entre Barcelona En Comú i el PSC. Es mostra satisfet d’aquest any i mig
que ha estat al capdavant de la regidoria. De seguida deixa clar que no ha

perdut una de les seves característiques principals: no mossegar-se la llengua. 

Albert Ribas
SARRIÀ-SANT GERVASI

Foto: F. Javier Rodríguez
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OBRES4La transformació del
Turó Park ha començat a caminar.
El passat 30 d’octubre es van po-
sar en marxa unes obres que han
de permetre millorar i revalorar el
patrimoni natural i escultòric del
parc. Pel que fa a la prohibició als
gossos, es farà efectiva quan les
obres de reforma, que duraran
uns sis mesos, acabin. Fins llavors,
els gossos podran continuar ac-
cedint al parc.

La futura prohibició als gossos
és la qüestió que ha aixecat més
polèmica entre el veïnat. Des del
Districte remarquen que  l’objec-
tiu és evitar un futur deteriora-
ment del parc. L’actual estat de
l’espai, consideren des del govern
municipal, “es deu, en part, a la
presència de nombrosos animals
de companyia”. Des del Districte
també recorden que es construi-
rà una gran àrea de gossos als jar-
dins veïns de Piscines i Esports.

Tot això, però, no convenç els
veïns que veuen el Turo Park com

un espai per passejar els seus
gossos. En declaracions a Betevé,
la vicepresidenta de l’associació
TuroCan, Marta Diumenjó, afir-
ma que “el dia que no deixin en-
trar gossos haurem de mobilitzar-
nos, prendre alguna mesura, ma-
nifestar-nos o fer alguna cosa”.
Diumenjó considera que s’hauria
de multar els propietaris incívics
en lloc d’apostar per la prohibició.
Qui també ha mostrat des de fa
temps el rebuig a la prohibició dels
gossos és l’Associació de Veïns i

Comerciants del Turó Parc, que
considera que el pipicà s’hauria de
mantenir.

Deixant de banda la polèmica
amb els gossos, les obres de mo-
ment han començat pel buidatge
del llac per impermeabilitzar-lo i
continuaran amb la millora dels
camins desgastats, la substitució
de bancs i papereres, la recupe-
ració de l’antic teatre de titelles,
l’ampliació de l’àrea de jocs in-
fantils i la renovació de les zones
verdes amb nou arbrat.

Una imatge recent del Turó Park. Foto: Districte

En marxa la reforma que deixarà
el Turó Park sense gossos

» La transformació de l’espai estarà enllestida d’aquí a sis mesos
» Mentre duren les obres es podrà continuar passejant-hi animals

Crítiques al carril bus en
sentit contrari de Travessera 

GALVANY4El Consell de Barri
de Galvany, que es va celebrar el
passat 14 de novembre a la sala
d’actes de Can Castelló, va servir
per visualitzar el malestar que hi
ha al barri amb el nou carril bus,
de la recent estrenada línia D40,
que passa per la Travessera de
Gràcia baixant per Balmes i que
arriba fins a Francesc Macià.

Tal com ha recollit El Jardí
de Sant Gervasi, la presentació de
la implantació dels nous carrils
bus va provocar moltes queixes
entre els veïns que van assitir a
la trobada. Una de les crítiques

va arribar des de l’AMPA del
col·legi Infant Jesús. Des de
l’AMPA consideren que la línia
provoca riscos, crea col·lapses i
és perillosa. És per això que de-
manen que el carril bus es talli en
les hores punta de l’escola. 

Qui també s’ha afegit a
aquestes crítiques és el Grup
Demòcrata. Considera que el
nou carril s’ha fet sense “con-
sultar ni buscar consens amb els
veïns, comerços, escoles i enti-
tats” i critica que s’hagin elimi-
nat zones de càrrega i descàrre-
ga i places d’aparcament regulat. 

Dos morts en un incendi 
en un bloc del Putxet 

SUCCESSOS4Un incendi en el
sisè pis del bloc de pisos del nú-
mero 132 del carrer Saragossa, al
barri del Putxet, va deixar el pas-
sat 1 de novembre dues víctimes
mortals. La primera víctima va
ser un home de 93 anys, que va
morir per no poder escapar de les
flames. La segona víctima, un
jove de només 19 anys, va morir
una setmana més tard després de
patir cremades molt greus.

A causa de l’incendi, un to-
tal de 18 persones van resultar
ferides greus, la majoria d’elles
per inhalació de fum o crisis

d’ansietat. A causa de l’especta-
cularitat de l’incendi es van ha-
ver de mobilitzar 15 dotacions
dels bombers, 14 ambulàncies i
una trentena d’agents de la
Guàrdia Urbana i dels Mossos
d’Esquadra.

L’encara regidor Daniel Mò-
dol va explicar després de l’in-
cendi que, a causa dels danys que
va patir l’estructura de l’edifici,
haurà de passar “una tempora-
da llarga fins que els veïns puguin
tornar a casa”. Mòdol va afegir
que caldrà fer “una revisió i farà
falta una rehabilitació”. 

Cercavila espanyolista i marxa
contra el racisme el mateix dia
POLÍTICA4El districte és el lloc
escollit per a la celebració, el prò-
xim 18 de novembre, de dues ma-
nifestacions relacionades amb
l’actualitat política catalana.

D’una banda, la plataforma
Unitat contra el Feixisme i el
Racisme ha convocat a les 12 del
migdia una concentració a la Via
Augusta amb Ganduxer “contra
les agressions feixistes al voltant
de les recents i importants ma-
nifestacions a Barcelona”. La pla-

taforma denuncia que “durant les
últimes setmanes hem vist un
auge preocupant d’accions vio-
lentes per part de grups feixistes”.

La segona manifestació, con-
vocada com a resposta a la pri-
mera, és la que organitza el
col·lectiu espanyolista conegut
com Los de Artós. De fet, afirmen
que volen mostrar la seva “alegria
davant el seu odi” en una cerca-
vila que sortirà de la plaça d’Ar-
tós a tres quarts d’onze del matí.

Loteria | Premi d’1,6 milions d’euros
L’administració de loteria número 9.315, situada a Sarrià, ha repartit recentment un

premi valorat en 1.679.275 milions d’euros de la loteria la Primitiva. La propietària
de l’administració, Antonia García, ha explicat que no coneix qui és l’afortunat. 

De totes maneres ha dit que espera que el guanyador hagi estat algun veí o veïna. 
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El Putxet recorda la pintora
georgiana Olga Sacharoff

EXPOSICIÓ4L’Espai Putxet
acull des del passat 7 de no-
vembre una exposició dedicada
a la pintora georgiana Olga Sa-
charoff, que va viure a Sarrià-
Sant Gervasi des del 1935 fins a
la seva mort l’any 1967. La mos-
tra es podrà visitar fins al 24 de
novembre.

Sacharoff, nascuda a Geòrgia
-en aquell moment formava part
de l’imperi Rus- el 1889, va ser
una pintora avantguardista. En
la primera dècada del segle XX
es va traslladar a París, on va co-
mençar a desenvolupar una pin-
tura emmarcada en el cubisme
i el post cubisme, que va exposar

en els salons d’avantguarda més
importants. 

Del 1935 fins al 1950 Sa-
charoff va residir al número 3
del carrer Manacor. En aquesta
llar l’artista va congregar un
gran nombre d’artistes i
intel·lectuals de la Barcelona
de postguerra, cosa que va con-
vertir aquest espai en un lloc mí-
tic de l’art català del segle XX.
Xavier Valls, Joan Teixidor, Jo-
sep Amat, Josep Llorens Artigas,
Francesc Costa i molts altres es
reunien en els seus salons i jar-
dins per gaudir d’una estimulant
conversa així com dels magnífics
plats que l’artista cuinava. 

POLÍTICA4La sortida del PSC
del govern municipal, després
del trencament de l’acord entre
els socialistes i Barcelona En
Comú, també ha tingut la seva
repercussió a Sarrià-Sant Ger-
vasi, ja que era un dels tres
districtes, juntament amb l’Ei-
xample i Sant Andreu, amb re-
gidors socialistes al capdavant.
Així doncs, la sortida de Daniel
Mòdol implicarà l’arribada, tal
com es va conèixer el passat 16
de novembre, de Jaume Asens
al capdavant de la regidoria.

Asens arriba a la regidoria
del Districte amb l’experiència

d’haver estat el regidor de
Sants-Montjuïc abans del pac-
te de fa una mica més d’un any
i mig entre socialistes i comuns.  

Un dels reptes que tindrà el
també tinent d’alcalde serà mi-
llorar el paper de Gerardo Pi-
sarello, regidor abans de l’a-
rribada de Mòdol. Durant la
seva etapa, Pisarello va rebre
moltes crítiques, ja que segons
l’oposició i les entitats veïnals
va tenir molt poca presència al
districte. 

Caldrà veure ara quin és el
paper que desenvolupa Asens,
ja que, tal com va passar a Pi-

sarello, també haurà de com-
paginar el Districte amb una
àrea amb moltes responsabili-
tats. Concretament, després de
la reorganització del govern,
Asens, com a tercer tinent d’al-
calde, serà l’encarregat de li-
derar l’àrea de Drets de Ciuta-
dania, Cultura, Participació i
Transparència. 

Per la seva banda, Jaume
Collboni, fins ara segon tinent
d’alcaldia, ha afirmat que “l’a-
nunci del nou cartipàs eviden-
cia la impossibilitat de governar
una ciutat com Barcelona amb
11 regidors”.

Asens, en una imatge de la seva etapa de regidor a Sants-Montjuïc. Foto: Neus Marmol

Jaume Asens substitueix Daniel
Mòdol al capdavant del Districte

Autorretrat de Sacharoff. Foto: Gencat
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Una cinquantena d’entitats rebutgen la construcció de la nova terminal de creuers del port

No volen més creuers  
PROTESTA/ Més d’una cinquantena d’en-
titats, entre les quals hi ha l’Assemblea de
Barris per un Turisme Sostenible (ABTS) i la
Federació d’Associacions de Veïns de Bar-
celona (FAVB), van demanar el passat 24
d’octubre que no es construeixi la nova
terminal de creueres del Port de Barce-
lona. En un comunicat conjunt, les entitats
firmants, juntament amb els particulars
que de moment han signat el document,
afirmen que la nova infraestructura farà
créixer “la massificació turística i la conta-
minació, especialment als barris més pro-
pers al port”.

El posicionament d’aquestes entitats va
arribar un dia abans que el Port de Barce-
lona aprovés l’inici de la licitació de l’am-
pliació del moll Adossat, que té un pres-
supost de 39 milions d’euros i ha de per-
metre fer la nova terminal. Just abans de l’i-
nici de la trobada del consell d’adminis-
tració del Port de Barcelona, un grup de ma-
nifestants es van concentrar a la plaça del
World Trade Center per expressar el seu re-
buig a la nova terminal. Consideren que no
és necessària perquè “el port ja disposa de
set terminals i en té una més en construc-
ció”, al mateix temps que recorden que “el
turisme de creuers és la versió més inten-
siva del turisme massiu”. El portaveu de
l’ABTS, Daniel Pardo, va afirmar que després
de la licitació de la nova terminal les enti-
tats “ens continuarem manifestant i no
perdem l’esperança d’aturar aquesta obra”.

L’AJUNTAMENT, EN CONTRA
Qui també s’oposa al projecte és l’Ajunta-
ment. La tinenta d’alcaldia d’Urbanisme,

Ecologia i Mobilitat de Barcelona, Janet
Sanz, va reclamar el mateix de l’aprovació
de la licitació al Govern que no aprovi la
concessió de l’ampliació del moll adossat
amb el PP, amb qui té majoria al consell
d’administració a través de Ports de l’Estat.
De totes maneres Sanz va afegir que el mo-
ment clau serà quan toqui fer la concessió
de les obres. El passat sis d’octubre la ma-
teixa Sanz ja va afirmar, durant l’aprovació
al Ple d’una proposició de rebuig a la nova
terminal, que l’actitud del Port és “poc lleial”
amb Barcelona i va afegir que “som una ciu-
tat amb port, no un port amb una ciutat”.

CONTAMINANTS
Un dels principals impactes dels creuers, tal
com recorden les entitats que s’oposen a
aquest projecte, són “les elevades emissions
de contaminants a l'atmosfera, una con-
taminació que és producte de l’ús d’un fue-
loil pesant 100 vegades més tòxic que el
dièsel que utilitzen automòbils i camions”.
Afegeixen que aquest combustible “està
prohibit en els ports europeus del Mar del
Nord i del Bàltic”.

És per tot això que les entitats signants
del comunicat demanen “l’aturada im-
mediata de la licitació de la nova terminal
de creuers, la recuperació de les compe-
tències en la gestió del Port de Barcelona
per la Generalitat de Catalunya i que sigui
la ciutat de Barcelona la qui defineixi
aquestes polítiques turístiques de gran im-
pacte, en lloc d'una Autoritat Portuària de
Barcelona depenent del Ministeri de Fo-
ment i visiblement aliena als interessos del
territori i la població”.

HABITATGE/ La plataforma veïnal Ens Plantem al Po-
blenou va organitzar el passat 29 d'octubre un nou acte
reivindicatiu per denunciar la pressió immobiliària que,
afirmen, pateix el barri des de fa temps. L'acte va consistir
en un taller de pancartes i un vermut popular davant dels
sis blocs dels carrers Badajoz i Doctor Trueta que el fons
inversor francès P4A Barcelona SL va comprar el passat
mes de juny.

Els immobles afectats són els dels números 17, 19,
21 i 23 del carrer Badajoz i 136 i 138 del carrer Doctor
Trueta. Tots els seus habitatges són de lloguer i n’hi ha
diversos de rendes antigues. En alguns casos, els inquilins
ja han rebut cartes notificant-los que no se’ls renovarà
el contracte de lloguer.

Així doncs, des de bon matí la plataforma i els veïns
afectats van sortir al carrer a preparar les pancartes amb
els següents missatges de protesta: ‘Ens fan fora de casa’,
‘Volem quedar-nos’ i ‘Un dret com una casa’ per penjar-
les als balcons. Des d’Ens Plantem defensen el dret dels
veïns a continuar vivint al barri on han fet la seva vida
o on l'estan construint i exigeixen que “les administra-
cions intervinguin per garantir que aquest dret fona-
mental no sigui segrestat per les pràctiques especula-
dores dels fons inversors”.

‘Ens Plantem’ denuncia “l’expulsió”
de veïns de dos carrers del Poblenou TURISME/ L’Associació de Veïns Sagrada Família va ofe-

rir el passat 25 d’octubre la seva tradicional roda de prem-
sa  de balanç de la temporada turística, durant la qual va
tornar a insistir que la xifra de visitants que rep el tem-
ple fan que, a parer seu, no es pugui viure amb norma-
litat al barri.

El portaveu de l’entitat veïnal, Joan Itxaso, va afirmar
que “ja poden regular i normativitzar amb molt bona vo-
luntat, que amb l’actual nombre de visitants és inviable fer
compatible una vida veïnal normal amb l’actual model de
negoci del temple”.  Itxaso va recordar que “entre el 2014
i el 2016 l'increment de visitants del temple va ser d'un 40%”.
Per últim, l’Associació de Veïns Sagrada Família va decidir
suspendre la manifestació programada pel 28 d’octubre
pels “delicats moments que estem vivint a Catalunya”. 

L’AV Sagrada Família torna
a criticar el model turístic

Una imatge del taller de pancartes. Foto: Ens Plantem

Una imatge de la protesta del 24 d’octubre. Foto: Paco Freire

Novembre 2017
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JORNADES/ L’Associació SOS-
Monuments va celebrar els pas-
sats dies 3 i 4 de novembre les
jornades ‘Diàlegs sobre Patri-
moni’ al Col·legi d’Arquitectes
de Catalunya en el marc del seu
vintè aniversari.

Durant els dos dies es van
analitzar els canvis del concepte
de patrimoni amb diferents xe-
rrades. Algunes de les més des-
tacades van ser ‘El Patrimoni més
enllà de l’arquitectura. Nous con-
ceptes de patrimoni. Patrimoni
immaterial’,  ‘Usos i funcions socials
del patrimoni cultural’, ‘Criteris
de restauració i reconstrucció’,
‘Patrimoni o turisme’ o ‘La lluita
continua: La Model’.

SOS-Monuments
dialoga sobre
el patrimoni

HABITATGE/ La FAVB va organitzar el 19
i el 26 d’octubre i el 2 de novembre, a tra-
vés de la Comissió d’Habitatge, tres ta-
llers sobre habitatge a la seva seu del
carrer Obradors amb l’objectiu d’empo-
derar les associacions veïnals en la seva
lluita contra els problemes d’habitatge
que hi ha als barris.

El primer va tenir la participació de 15
associacions veïnals i va servir per parlar
sobre els contractes de lloguer, mentre
que el segon va servir per treballar qües-
tions relacionades amb la propietat, la re-
habilitació i la pobresa energètica. Per
últim, durant el taller del 2 de novembre
es va tractar el tema de la resistència que
es pot exercir durant les protestes rela-
cionades amb matèria d’habitatge.

D’altra banda, la FAVB ha creat una
guia destinada a orientar les persones que
s'apropen a les associacions veïnals per
problemes de l'habitatge per donar a co-
nèixer els seus drets i possibilitar l'empo-
derament col·lectiu. En el document
s’informa, per exemple, de les diferents
entitats que formen part de la lluita veïnal
enfocada a la problemàtica dels lloguers,
com ara l’Oficina d’Habitatge, el Sindicat
de Llogaters o 500x200. També hi ha in-
formació relacionada amb la propietat,
com ara possibles solucions amb proble-
mes causats pel pagament de la hipoteca
o amb el pagament d’impostos.  Per últim,
la guia també tracta qüestions relaciona-
des amb la rehabilitació, com ara les mi-
llores energètiques i de sostenibilitat.

La FAVB organitza tallers per lluitar
contra els problemes d’habitatge 

COMERÇ/ El Centre Cívic Parc
Sandaru va acollir el cap de set-
mana del 3 al 5 de novembre les
‘Jornades sobre les polítiques de
comerç de la UE i les alternatives
al poder corporatiu’, organitzades
per les entitats agrupades en la
plataforma No al CETA , No al TTIP
i No al TISA.

Les jornades van començar
amb la trobada dels activistes i la
presentació de diferents campan-
yes, mentre que posteriorment es
van fer les xerrades sobre Nous
Tractats de Comerç i Inversions.

En paral·lel a aquestes jorna-
des, el 3 de novembre es va pre-
sentar el documental ‘River Blue’
als Cinemes Girona. 

Les polítiques 
de comerç 
a la UE, a debat

PUBLICACIÓ/ La darrera revista
Carrer publicada conté dos nú-
meros en un, el 145 i el 146, amb
dues portades i dos temes d’en-
trada: la reacció de la ciutat als
atemptats de la Rambla i a la
convocatòria de l’1 d’octubre. 

A la primera hi ha una cròni-
ca de l'advocat Àlex Solà sobre el
cas Palau i molts altres temes, com
la situació de les obres de la Sa-
grera, la reforma de la Via Laieta-
na o la problemàtica de l'amiant
a la ciutat.

A la segona es dedica el Dos-
sier a reflexionar sobre la situa-
ció dels mercats municipals i es
tracta el debat que hi ha obert
sobre el seu futur.

Revista Carrer:
Barcelona contra 
la por i la repressió

El Fòrum Veïnal de Dones 
rep un premi de la CONFAVC 

GUARDÓ/ El Fòrum Veïnal de
Dones, organitzat per la Vocalia
de Dones de la FAVB els passats
dies 5 i 6 de maig al Centre Cul-
tural Teresa Pàmies, a l’Esquerra
de l’Eixample, va rebre el passat
24 d’octubre el premi al millor
projecte social 2017 durant la II
Jornada dels (Re)coneixements
Veïnals que organitza cada dos
anys la CONFAVC i que es va ce-
lebrar al Casinet d’Hostafrancs, al
districte de Sants-Montjuïc. A
més d’aquest guardó, el Fòrum
Veïnal de Dones també va rebre
el premi a la Votació Popular al
Projecte Social 2017.

Els (Re)coneixements Veïnals
de la CONFAVC tenen com a ob-
jectiu visibilitzar els projectes i

les lluites veïnals que han estat
rellevants en els barris on s’han
portat a terme, tant a escala
d’innovació social com de soli-
daritat veïnal i cohesió social i
territorial. En aquesta edició la
participació va ser molt elevada,
ja que s’hi van presentar un total
de 13 lluites veïnals i 10 projec-
tes socials d’una vintena d’asso-
ciacions veïnals o federacions.
També cal destacar el rècord en
la votació popular, que va supe-
rar les 530 persones.

L’objectiu del Fòrum Veïnal
de Dones és contribuir a donar
una embranzida al moviment
veïnal i a la seva lluita per cons-
truir una ciutat democràtica des
de les capacitats, l’energia i la mi-

rada rebel de les dones. La tro-
bada que es va organitzar en
quatre tallers –’Cuidem el nostre
cos’, ‘Economia de la vida’, ‘Cui-
dem el nostre barri’ i ‘Cuidem la
nostra ciutat’-, va comptar també
amb la presència de la historia-
dora Isabel Segura com a confe-
renciant i les actuacions del
Col·lectiu l’Artèria i de la coral de
dones de La Flor de Maig.

El Fòrum Veïnal de Dones de
la FAVB pretén ser el comença-
ment d’un projecte ambiciós
que busca sumar més agents a la
lluita per la igualtat a Barcelona.

RECONEIXEMENT
Els premis ‘Reconeixements Veï-
nals’ que entrega la Confavc tenen

com a objectiu reconèixer el paper
de les associacions veïnals i les fe-
deracions, el treball que fan a favor
dels barris i la difusió de les reivin-
dicacions aconseguides. També
busquen sensibilitzar a la societat
sobre la necessitat de la implicació
en l’acció social i situar l’organitza-
ció veïnal en el panorama que li
correspon. 

La Confederació d’Associa-
cions Veïnals de Catalunya, CON-
FAVC, fundada fa 28 anys, és
l’organització veïnal que té com a
objectiu principal la millora de la
qualitat de vida als barris i pobles
de Catalunya. Integra més de 20
federacions veïnals i més de 500
associacions de veïns i ha partici-
pat en importants mobilitzacions.

Novembre 2017
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Agustí Colom torna 
a la regidoria de Comerç

CARTIPÀS4El trencament de
l’acord de govern entre Barce-
lona En Comú i el PSC ha pro-
vocat una reorganització del
cartipàs municipal que torna a
situar Agustí Colom al capda-
vant de l’àrea de Comerç i Mer-
cats en substitució de la socia-
lista Montserrat Ballarín.

De fet, Colom ja va ser no-
menat regidor de Comerç el no-
vembre del 2015, una posició
que va abandonar ara fa una
mica més d’un any i mig quan  el
PSC va entrar a formar part del
govern. En una entrevista a
aquesta publicació feta el maig

del 2016, Colom explicava que
una de les apostes de la seva
àrea era intentar incidir tant
com es pogués perquè a Barce-
lona “no hi hagi cap gran su-
perfície més”. Unes grans su-
perfícies amb les quals el petit
comerç ha de competir, deia
Colom, “amb les eines que el fan
fort: la seva singularitat o l’as-
sessorament directe  que pres-
ta als clients”. 

Colom també va remarcar la
importància “d’afavorir el co-
merç de proximitat” i es va mos-
trar contrari als processos de li-
beralització comercial. 

Galvany | 5a Mostra de Comerç 
Barnavasi i l’Associació de Comerciants de Sant Gervasi organitzen el pròxim dissabte 18 de

novembre la cinquena edició de la Mostra de Comerç de Galvany. La jornada es farà al 
carrer Madrazo, entre els carrers Santaló i Amigó entre les 10 del matí i les tres de la tarda.

Entre les 11 i les dues també hi haurà una zona lúdica infantil al pati del Mercat de Galvany.  

MOSTRA4El Mercat de Sarrià
es va omplir el passat 11 de no-
vembre durant la celebració
d’una nova edició del Sarrià
Tast de Nit, que organitza l’Eix
Sarrià.

La jornada gastronòmica,
que va començar a les vuit del
vespre i es va acabar a les 12 de
la nit, va servir perquè el públic
pogués tastar les diferents pro-
postes culinàries de les parades,
al mateix temps que gaudien de
música en viu. Des de l’Eix Sa-
rrià es mostren molt satisfets
amb aquesta nova edició del
Tast de Nit i celebren que “tot va
anar molt bé i hi va haver una
gran afluència de gent”.

PREMIS EIX SARRIÀ
La jornada també va servir per
celebrar una nova edició dels
Premis Eix Sarrià, concreta-
ment la desena. Els premis, dis-
tribuïts en tres categories, ser-
veixen per reconèixer la tasca
dels comerços de l’Associació de
Comerciants de Sarrià. Així
doncs, el guanyador del premi al

Millor comerç de l’Eix, que pre-
mia la qualitat del servei i la in-
novació, va ser per MS Peixaters
del Mercat de Sarrià. En segon
lloc, el premi La veu del carrer,
escollit pels veïns i els clients del
barri, va ser per a la carnisseria
Carns J&J, ubicada al passeig de
Sant Joan Bosco. Per últim, el

premi honorífic, amb el qual es
valora un comerç, entitat o per-
sona que hagi fet una tasca de
promoció del comerç sarria-
nenc o hi hagi col·laborat d’una
forma especial, va ser per Benet
Margarit, el fundador de Xar-
cuteries Margarit, situada al ca-
rrer de Cornet i Mas.

Durant la jornada es van entregar els Premis Eix Sarrià. Foto: Mercats Bcn

El Sarrià Tast de Nit omple el 
mercat de la millor gastronomia
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ATLETISME4La Milla de Sarrià
va tornar a omplir d’atletisme i
solidaritat els carrers del barri. El
passat diumenge 29 es va celebrar
la cinquena edició de la prova. 

El passeig Reina Elisenda va
ser l’escenari d’una matinal de
curses que va arrencar a les 10 del
matí amb la cursa de veterans i
totes les categories es van anar
disputant fins al moment que to-
thom estava esperant, la cursa de
la milla. Alejandro Rodríguez va
donar la sorpresa adjudicant-se
a l’esprint final contra dos dels
grans favorits: Naoufal Erraoui i
el guanyador de l’última Milla,
Brahim Fateh. Rodríguez va com-
pletar el recorregut en 4 minuts
i 29 segons, un segon més ràpid
que els seus dos acompanyants al
podi. Minuts més tard van arri-
bar les vencedores de la catego-
ria femenina. Alba Ojeda va ser la
més ràpida, completant el reco-
rregut en 6 minuts i 31 segons.
Laura Balcells (6 minuts i 59 se-
gons) i Laia Pallejà (7 minuts i 29
segons) van ocupar els altres dos
calaixos del podi.

La prova, un any més, va ser-
vir perquè es fes visible la feina
d’Aspasim, que en els darrers 75
anys ha atès persones amb dis-
capacitat intel·lectual.

37A CURSA DE L’AMISTAT
Per altra banda, el passat dime-
cres 1 també es va disputar la 37a
edició de la Cursa de l’Amistat,
una prova que va portar els par-
ticipants des del Castell de Mont-

juïc fins al Tibidabo. Uns 850
atletes van participar en la pro-
va i van recórrer els 16 quilò-
metres que separaven dues de les
muntanyes més emblemàtiques
de la ciutat. José Ramos (1 hora,
4 minuts i 35 segons) i Laia Ca-
nut (1 hora, 16 minuts i 30 se-
gons) van ser els més ràpids de
la cursa, que per 27a vegada
també va servir com a memorial
per a Francesc Matés.

Esport i solidaritat es donen 
la mà en la 5a Milla de Sarrià

Tennis taula | El 31è TICB es jugarà a la Bonanova
Compte enrere perquè molts dels millors palistes del moment es posin a prova a la
ciutat. El pròxim diumenge 26, el poliesportiu La Salle Bonanova serà l’escenari de

la 31a edició del Trofeu Internacional Ciutat de Barcelona. La Federació catalana de
tennis taula (FCTT) va posar les seves entrades a la venda el passat dimecres dia 15.

Atletes de tots els nivells van participar en la prova. Foto: Milla de Sarrià

El CP Sarrià afronta un
‘tourmalet’  per tancar l’any

FUTBOL4El calendari de la rec-
ta final de l’any no donarà cap res-
pir al CP Sarrià. El conjunt pa-
rroquial, situat a la zona tran-
quil·la del grup 2 de Segona Ca-
talana, haurà d’afrontar tres par-
tits seguits contra els tres primers
classificats de la taula abans que
la competició s’aturi per les va-
cances de Nadal.

El tourmalet particular dels
sarrianencs començarà el diu-

menge 26, amb un derbi al Nou
Sardenya contra el líder, l’Eu-
ropa B. Els de Marc Fernández
tancaran els partits d’aquest
2017 al municipal de la Vall
d’Hebron el dia 2 de desembre
contra el tercer classificat, l’Es-
cola de Futbol CE Mataró, men-
tre que el diumenge 17 l’equip es
desplaçarà fins al Narcís Sala,
l’estadi del segon classificat, el
Districte 030 Club Esportiu.

Bons resultats del Barcino
per començar el novembre

TENNIS4Les primeres setmanes
d’aquest mes han estat excel·lents
per als esportistes del Club de
Tennis Barcino. 

I és que durant el cap de set-
mana dels dies 10 i 12 d’aquest
mes, l’equip júnior del club es va
proclamar campió de Catalunya
en categoria masculina després
de derrotar el Reial Club de Ten-
nis Barcelona per un ajustadíssim
4-3 en la final, que es va disputar
a les instal·lacions de l’RCTB.

El mateix cap de setmana,
Gemma Lairón va aconseguir
alçar el torneig internacional
sub-16 de Palmanova, a Mallor-
ca, gràcies a la seva victòria per un
doble 6-2 contra la romanesa
Alexandra Petric.

Per últim, un altre gran valor
del club, Eduard Esteve, es va
quedar a les portes de guanyar
l'ITF Futures F34 de Hammamet
(Tunísia), després de perdre la fi-
nal contra el croat Serdarusic.

FINS AL 30 DE NOVEMBRE
Matí-Tarda Des del passat dia 4 està en mar-

xa la quarta edició de la Mostra de teatre de
Sarrià-Sant Gervasi amb gran quantitat de pro-
postes. / Espai Vil·la Urània.

DIVENDRES 24 DE NOVEMBRE
18:00 Segona i darrera sessió del curs anome-

nat Llenguatge caní, pensat perquè els par-
ticipants millorin la relació amb les masco-
tes. / Casal de Barri Can Rectoret.

TOTS ELS DIMECRES
18:00 Des de principis d’octubre està en mar-

xa un taller de Teatre. El preu de cada mes (s’hi
fan 4 sessions )és de 25 euros. / Centre Pa-
rroquial Sant Vicenç de Sarrià. 

FINS AL 24 DE NOVEMBRE
Matí-Tarda Darrers dies en els quals es podrà

visitar l’exposició Olga Sacharoff, una artista
russa al Putxet, que recull la vida i l’obra de
Sacharoff en els anys que va residir al districte.
/ Casal de Barri Espai Putxet.

TOT EL MES
Matí-Tarda La vida en paper. El còmic i la il·lus-

tració com a eines de sensibilització vol mos-
trar el poder que poden arribar a tenir els cò-
mics. / Biblioteca Clarà.

DIVENDRES 24 DE NOVEMBRE
11:00 Quarta i darrera sessió del taller anome-

nat Juguem al fons del mar, pensat perquè els
més menuts coneguin els animals marins. / Es-
pai Familiar El Petit Drac.

DIMECRES 29 DE NOVEMBRE
17:30 Segona sessió del cicle Contes del món,

conduïda per Vivi Lepori i pensada perquè ne-
nes i nenes majors de 4 anys coneixin histò-
ries. / Biblioteca Collserola-Josep Miracle.

DIUMENGE 26 DE NOVEMBRE
Tot el dia El Trofeu Internacional Ciutat de Bar-

celona de Tennis Taula, que enguany arriba
a la 31a edició, se celebrarà al districte. / Po-
liesportiu La Salle Bonanova.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

El pròxim dia 25 se celebrarà la darrera
sessió del taller infantil anomenat
Del joc al teatre, coordinada per Carla
Ricart. / Casa Orlandai.

‘Del joc al teatre’ arriba a 
la seva fi a la Casa Orlandai

Dissabte 25 de novembre a les 11:30

Sabors exòtics al districte. A principis
del mes que ve es farà un taller mo-
nogràfic on es podrà aprendre a pre-
parar postres vegetarians de la cuina
turca. / Centre Cívic Vil·la Florida.

Una sessió per aprendre
a preparar delícies turques

Dissabte 2 de desembre a les 10:00

El CP Sarrià rep la
visita del CE Mataró

Dissabte 2 de desembre a les 17:00

Les versions més irreverents del grans
èxits de la música en castellà (i temes
internacionals) arriben de la mà d’Hotel
Cochambre. / Sala Luz de Gas.

La música irreverent d’Hotel
Cochambre arriba a Luz de Gas
Dijous 30 de novembre a les 00:30

Partit de futbol corresponent a la ca-
torzena jornada de Segona Catalana
entre el CP Sarrià i el CE Mataró. / Mu-
nicipal de la Vall d’Hebron.

AGENDA MENSUAL
agenda@comunicacio21.com
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És necessari i imprescindible que els
més de dos milions de persones que
van votar perquè Catalunya esdevin-
gués una República votin el pròxim 21
de desembre per poder refermar
aquest mandat internacionalment.
Fem-la efectivament, avancem pas a
pas, sumant complicitats i sempre
creixent. Sortim, un cop més i els que
siguin necessaris, al carrer a guanyar
el nostre futur. No perdem ni un
minut en escenaris o picabaralles que
ens volen provocar, i dediquem-los a
guanyar. La República ho mereix.

Guillem Casals
Conseller de

Districte d’ERC a
Sarrià-Sant Gervasi

Sarrià-Sant Gervasi

Ha arribat el moment. És ara i aquí. Po-
dríem citar a Niemöller o a Candel. Par-
lar de les lluites compartides i de la
necessitat de col·laborar, de trobar-nos
per créixer junts, de tenir molt clar que
davant d’una injustícia ens hi trobaran,
sigui quina sigui. Perquè la nostra lluita
és la justícia, és la democràcia, és la lli-
bertat. Però també podria parlar d’un
sol poble. Del que s’alça sense mirar
banderes; del que dóna suport als nois
d’Altsasu com ho fa amb els Jordis o el
mig govern empresonat. Podria parlar
d’ells, però parlaré de nosaltres, de
totes i tots.

Res del que estem fent va de fron-
teres. Ni molt menys. No són territorials
ni nacionalistes, com a molt són con-
ceptuals. Perquè és cert, hi ha una
enorme distància entre aquells qui ac-
cepten i justifiquen la violència de l’1
d’octubre i qui la rebutja. Hi ha una
abismal separació entre els qui com-
parteixen manifestacions amb l’ex-
trema dreta -i on en cadascuna d’elles

hi ha actes violents- i qui porta 7 anys
de pacífiques mobilitzacions ciutada-
nes. Entre qui empresona a mig govern

i dissol un Parlament, i qui ha intentat i
intenta que sigui la ciutadania qui deci-
deixi què vol ser. I és un orgull i honor
dir que som dels segons i que guanyem
als primers.

És cert, cal autocrítica. I es fa. És
cert, calen explicacions. I es donen.
Però que mai ningú perdi de vista que
qui més ha de justificar és qui ha im-
posat per la força allò que les urnes no
li ha donat. Qui ha volgut, perquè po-
drien haver optat per fer política i no
ho han fet, aplicar el 155 -PP, PSC-
PSOE i C’s- negant-se a pactar un re-
ferèndum, a apallissar a ciutadania per
voler votar i responent a tota oferta
amb un No majúscul. I no ho fan, però
nosaltres el 21-D per respecte a les
institucions, per la nostra gent, per
mostrar un rebuig absolut al 155 i per
la República, els hi demostrarem el
que volem i el que farem. Volem la
nostra gent a casa, i no farem ni un
pas enrere fins a aconseguir la llibertat
individual i col·lectiva del nostre poble. 

El 21-D, guanyem les urnes
i defensem Catalunya!

Ja no valen les ambivalències,
és l’hora de la dignitat

Amb l'aplicació de l'article 155, redac-
tat pel PP, PSOE i Ciutadans, el govern
espanyol ha intervingut de ple l'auto-
nomia de Catalunya. Això no és només
un atac a l'autonomia del país, sinó que
afecta directament la ciutat de Barce-
lona. Intervenir la Generalitat suposa
intervenir de facto també serveis es-
sencials per a la ciutat com l'educació,
la salut o els serveis socials. Tots ells
depenen de consorcis amb presència
de l'Ajuntament i una participació ma-
joritària de la Generalitat, i per tant,
passaran a dependre del govern del
PP. També queden en suspens inver-
sions que depenen de l'Autoritat del
Transport Metropolità (on la Generali-
tat té el pes majoritari) com l'arribada
del Metro a la Zona Franca o el pro-
jecte de tramvia per la Diagonal.

Però la repressió ha anat més
enllà, amb l'empresonament per part
de la justícia espanyola d'una part del
govern legítim de la Generalitat.
Aquesta és una mostra més de la

nul·la voluntat de diàleg de l'Estat,
que ha preferit utilitzar la repressió
amb l'ús partidista del poder judicial.
D'aquesta manera, l'Estat espanyol té
empresonats a 10 presos polítics; 8
membres legítims del govern i els
presidents de l'ANC i Òmnium.

El president del grup municipal

d'ERC a l'Ajuntament de Barcelona, Al-
fred Bosch, ha deixat clar que "ara ja no
s'hi valen les ambivalències; ara és l'hora
de la dignitat", i ha demanat a l'alcal-
dessa Colau que es posicioni d'un costat
o de l'altre: o amb el Regne d'Espanya o
amb la República Catalana. Des d'Es-
querra Republicana s'ha facilitat i dialo-

gat per permetre a Colau buscar una
sortida, amb la proposta de front demo-
cràtic. Bosch va explicar que "és incon-
cebible que el PSC, un partit que ha
participat en la redacció del 155, segueixi
al govern de la ciutat". "En moments com
aquest, Barcelona ha d'exercir més que
mai de capital del país", va sentenciar. 
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